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V sídle Krajského úřadu Ústeckého kraje v Ústí nad Labem 25. září 2013 jednali zástupci
Libereckého, Karlovarského a Ústeckého kraje, včetně zástupců zdravotnických
záchranných služeb jmenovaných krajů, aby zahájili intenzivní práci na tvorbě jednotného
znění Ujednání o spolupráci záchranných služeb uvedených krajů se záchrannými službami
v Sasku. K vytvoření tohoto ujednání opravňuje Rámcová smlouva mezi Českou republikou a
Spolkovou republikou Německo o příhraniční spolupráci v oblasti zdravotnické záchranné
služby, která byla podepsána již v dubnu letošního roku, ovšem ratifikována byla zatím pouze
německou stranou. Návrh na ratifikaci byl podle náměstkyně hejtmana LK pro zdravotnictví
Zuzany Kocumové v souvislosti s rozpuštěním Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR odložen. I
přes tyto průtahy se však pracovní skupina dohodla, že práce na vydefinování konkrétních
požadavků (např. způsob provádění zásahů výjezdovými skupinami na území sousedního
Německa, určení vhodného cílového zdravotnického zařízení, postupy během převozu, úhrady
nákladů apod.), budou pokračovat. Připravované Ujednání mezi jednotlivými kraji a
Svobodným státem Sasko v budoucnu přinese výrazný benefit pro obyvatele příhraničních
oblastí a přispěje ke zvýšení bezpečnosti v regionu.

„Umožní, aby obyvatel druhého státu byl transportován do zdravotnického zařízení svého státu. Tím
odpadne jazyková bariéra při komunikaci s ošetřujícím personálem a také problémy s finanční
úhradou péče. Dále také Ujednání zajistí ošetření výjezdovou skupinou zdravotnické záchranné
služby druhé strany, v případě že nejbližší vlastní skupina zdravotnické záchranné služby je vytížena
jiným zásahem, nebo když rozsah zásahu přesahuje možnosti daného regionu.,“ vypočítal Jiří
Waschmut, který při jednání zastupoval ZZS LK.

„Ujednání, která se budou týkat nejen poskytování přednemocniční neodkladné péče v příhraničních
oblastech sousedících se Saskem, ale i s Bavorskem, přispějí určitě k efektivnějšímu způsobu
poskytování zdravotní péče,“ doplnila náměstkyně hejtmana LK.


